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رئيس مجلس شللوراي اسللامي با بيان اينکه در مصوبات مجلس 
۷ ميليللارد تومللان فاينانللس به راه آهن اختصاص يافت، گفت: اين 
مصوبه گشايش بزرگي براي حمل و نقل ريلي کشور است.به گزارش 
خبرنگار مهر، در پايان جلسه علني نوبت صبح روز سه شنبه مجلس 
شوراي اسامي علي لاريجاني رئيس مجلس توضيحاتي را در مورد 
مصوبات مجلس داد.وي گفت: سوال اينجاست که آيا با اصاحاتي 
که تا الان انجام شده و بايد تصميم گيري شود مشکات حل خواهد 
شد؟وي گفت: بندهاي بودجه در خصوص امور روتين مانند ۱۴.۵ 
درصد سهم شرکت ملي نفت، ۲ درصد سهم مناطق محروم و کم 
توسللعه يافته و ... اسللت.وي خطاب به نمايندگان گفت: اگر از شللما 
سوال شود که لايحه بودجه به بقيه چالش ها توجه شده است پاسخ 
اساسي نداريد.وي مهمترين مشکل کشور را عيالوار بودن دستگاه 
اجرايي خواند و گفت: تنها کاري که کميسيون تلفيق بعد از توصيه ما 
نسبت به لزوم کاهش حجم دولت انجام داد توصيه در لايحه بودجه 
مبني بر اجراي بندي از لايحه برنامه ششللم مبني بر لزوم کاهش 
کارمندان دولت بود.وي با تاکيد بر اينکه کاهش حجم دولت نياز به 
تفاهم دولت و مجلس دارد، گفت: تا زماني که کوچک و چابک شدن 
دولت انجام نشود سال هاي بعد نيز وضعيت ادامه دارد، کشورهاي 
ديگر هم همين مشللکل را داشللتند و حل کردند. در لهسللتان براي 
حل مشکل ۱.۵ ميليون نفر نيروي مازاد بخش ديواني مقرر کردند 
که اين افراد يا حداقل حقوق را دريافت کنند و يا تسهياتي براي 
کارآفريني به آنها داده شود.وي در بخش ديگري از اظهارات خود 
با انتقاد از آلودگي هوا گفت: هوا آلوده مي شود مدارس تعطيل است 
برف مي آيد مدارس تعطيل اسللت بايد اين مشللکل حل شود.وي با 
بيللان اينکلله با اجراي تبصره ۱۸ مشللکل آلودگي هوا حل نخواهد 
شللد، گفت: در تهران ۲.۵ ميليون موتور سلليکلت وجود دارد که هر 
کدام ۴ تا ۶ برابر ماشللين آلودگي توليد مي کنند بايد ببينيم چه کار 
کنيم که مردم موتورسيکلت برقي بخرند و کارخانه اش وارد شود. 
اگر مشللکل موتورسلليکلت و ماشين هاي فرسوده حل شود مشکل 
آلودگي هوا نيز حل خواهد شللد. قيمت موتورسلليکلت هاي برقي ۷ 

ميليون تومان است که خريد آن ساده نيست.
��� درونماي دقيقي براي حل اين مشکلات وجود ندارد

لاريجاني گفت: در مورد پسماندهاي شهري نيز مشکات زيادي 
وجود دارد پسماند شهري بي قيمت نيست بلکه طاي سياه است 
اما براي ما به ناراحتي تبديل شللده اسللت. مخصوصا شللهرهاي 
شللمالي و جنوبي که به دليل شللرايط خاص جغرافيايي با مشللکل 
زيادي رو به رو هستند بايد تسهياتي داده شود که اين پسماندها 
از مردم خريداري شود.رئيس مجلس شوراي اسامي ضمن تشکر 
از کميسلليون تلفيق و نمايندگان به خاطر بررسللي طولاني لايحه 
بودجه گفت: در لايحه بودجه تا همين امروز تصميمات خوبي گرفته 
شده است. شايد يکي از مهمترين تصميمات مربوط به اختصاص 
۷ ميليارد تومان فاينانس به راه آهن بود که گشللايش بزرگي براي 
حمل و نقل ريلي کشللور اسللت. اينجا ديگر دولت اسللت و همتش. 
اميدواريللم اتفاقللات خوبللي در سللال ۹۷ رخ دهد.رئيس مجلس در 
خصوص راهکار مجلس براي حل مشکل بدهي اشخاص حقيقي 
و حقوقي به بانک اظهار داشت: مجلس تصميم گرفت اين بدهيها 
را تبديل دولت به بانک ها کند. اين امر کار مهمي براي روان سازي 
مسللائل بانکللي بود.وي افللزود: کار مهم ديگر مربوط به اوراق بود. 
اوراق بللراي دولتها ابزار مناسللبي نيسللت. بلله همين دليل مجلس 
براي انتشللار اوراق سللهم گذاشت که نبايد از فان عدد تجاوز کند.

لاريجاني با اشللاره به مشللکات صندوق هاي بازنشستگي تصريح 
کرد: کارهايي لازم بود که صندوق هاي بازنشسللتگي سللرپا شوند. 
در بودجلله سللال ۹۷ براي صنللدوق تأمين اجتماعي وصندوق هاي 

ديگر تمهيداتي انديشلليده شللده که اگر در سللال آينده نيز اجرا شود 
صندوق هاي تأمين اجتماعي سللرپا مي شللود و باري از روي دوش 
دولت برداشته خواهد شد.رئيس مجلس همچنين با اشاره به معضل 
اشتغال و بيکاري و با بيان اينکه همه مشکل کشور در مساله اشتغال 
اسللت، تصريح کرد: اين سللوال وجود دارد آيا از تبصره ۱۸ لايحه 
بودجه يک ميليون شللغل به دسللت مي آيِد؟لاريجاني ادامه داد: هم 
تبصره ۱۸ را بفهميم که به دنبال چيست و هم منابع لازم را پيش 
بيني کنيم که چگونه يک ميليون شغل بايد ايجاد شود و دولت هم 
آن را تامين کند.وي به موضوع فضاي مجازي اشاره کرد و اظهار 
داشت: راجع به فضاي مجازي هم که يکي از ابرچالش هاي مورد 
بحث در ابتداي سال بوده بايد توجه کرد که فضاي مجازي زندگي 
فردي و اجتماعي را متحول کرده اسللت؛ حالا سللوال اين اسللت که 
چه فرصتي براي فضاي مجازي در لايحه بودجه ايجاد شده؟رئيس 
مجلس تاکيد کرد: بايد به افراد صاحب نظر در فضاي مجازي اين 
مجال را بدهيم که در اين عرصه فعال شوند، اما بودجه آن مشخص 

نيست که سال آينده چه مي خواهيم بکنيم.
کالاهاي بنجل همچنان وارد مي شود ���

لاريجاني در ادامه به موضوع صادرات و واردات اشاره کرد و گفت: 
کشور ما وارداتي شده و مناطق آزاد هم محل واردات شدند تا صادرات 
در کشور ما راه نيفتد مشکلي حل نمي شود.وي تصريح کرد: رديف 
اندکي هم که در بودجه براي مشللوق هاي صادراتي گذاشللته شللده 
به اندازه اي است که احتمالا اگر آقاي نوبخت براي مساله يارانه ها 
به مشللکل بربخورد مجبور اسللت از اين مشللوق ها بردارد و در آنجا 
بگذارد.وي عنوان کرد: برخي محصولات در داخل توليد مي شللود 
اسللتاندارد هم هسللت اما محصولات بنجل تر را وارد مي کنيم؛ در 
حالي که اگر متن منقح تري در کميسلليون تلفيق تصويب شللود 
مشللکل کشللور نيز حل مي شللود، اما در برخي از قوانين موجود حد 

راهنماي مشخصي براي اين مساله نيست.
با دولت سر يارانه ها اختلاف داريم ���

رئيس قوه مقننه کشور در ادامه با اشاره به مساله هدفمندي يارانه ها 
در لايحه بودجه گفت: در لايحه دولت ۲۳ هزار ميليارد تومان براي 
هدفمندسللازي يارانه ها تعريف شللده بود و معني اين عدد آن بود 
که ۴۰ درصد از يارانه بگيران بايد حذف شللود، سللوال اين بود که 

اين کار چگونه انجام شللود؟ آقاي نوبخت گفته بود مجلس در اين 
رابطه تصميم بگيرد خب چه تصميمي گرفته شللد؟لاريجاني ادامه 
داد: دولت گفته بود همين چهار، پنج ميليون نفر را مي توانم احصا 
کنم همه هم قبول داريم به اغنيا نبايد يارانه داده شللود، در نهايت 
کميسيون تلفيق اين عدد را به ۳۰ هزار ميليارد تومان رساند و تاکيد 
کرد که اين يارانه به افراد تحت پوشللش کميته امداد، بهزيسللتي و 
حاشيه نشين ها داده شود و اگر کس ديگري يارانه خواست بايد منابع 
مالي اش را اعام کند.وي با تاکيد بر اينکه بر سر موضوع چگونگي 
هدفمندي يارانه ها با دولت اختاف داريم و بايد به تفاهم برسيم و 
همه زير بار آن برويم، اظهار داشت: نمي شود که مجلس تصويب 
کند و دولت بگويد اجرا نمي کند؛ اين مساله سوءتفاهم ايجاد مي کند 

که نکند دولت از اين کار اهداف غيراقتصادي دارد.
اگر الان درباره بحران آب تصميم نگيريم، بعدا دير است ���

رئيس مجلس شوراي اسامي در ادامه موضوع بحران آب را يادآور 
شد و اظهار داشت: در لايحه بودجه درباره مساله آبياري، آبخيزداري 
و آبيللاري تحت فشللار تصميماتي گرفته شللده اما آيللا با اين تدبير 
مشکات آب حل مي شود!؟ وزير نيرو بايد بيايد و بگويد دورنماي 
وضع آب را چطور مي بيند.لاريجاني تاکيد کرد: اگر درباره اين مساله 
اين روزها تصميم نگيريم معلوم نيست بعدا بتوانيم تصميم بگيريم 
و اين مسائل هم با ۵ دقيقه موافقت و مخالفت حل نمي شود و لازم 
است يک جلسه غيررسمي بگذاريم تا همه حرف ها زده شود.وي با 
بيان اينکه مساله قاچاق نيز يکي از مسائل عمده کشور است، عنوان 
کرد: سللتاد مبارزه با قاچاق کالا دارد کار مي کند و اسللناد آن را هم 
ديده ايم، اما اين سوال هست که دولت چه امکاني در بودجه لازم 
دارد که سللال بعد چهار ميليارد دلار از ۱۲ ميليارد دلار آمار قاچاق 
کم شللود؟لاريجاني به مسللاله بودجه شرکت هاي دولتي اشاره کرد 
و اظهار داشللت: در کميسلليون تلفيق حداقل وضعيت شرکت هاي 
بللزرگ دولتللي را بررسللي کنيد و گللزارش آن را به مجلس بدهيد تا 

نمايندگان بدانند وضعيت آنها چگونه است.
فرصت مجدد به کميسيون تلفيق  ���

رئيللس مجلللس بر همين اسللاس تاکيد کللرد: بايد يک فرصتي به 
کميسلليون تلفيللق بدهيللم که روي اين چالش هللاي مهم کار کند 
و اگر لازم بود در مجلس جلسللات غيررسللمي بگذاريم که وزراي 

مربوطه بيايند و سلله، چهار سللاعت بحث شود که برنامه شان راجع 
به معضات آلودگي هوا، قاچاق و امثال آن چيسللت.وي ادامه داد: 
کميسيون تلفيق کاما راجع به اين چالش ها بحث کند و متخصصان 
را هم دعوت کند و آقاي نوبخت هم گفته است دولت آماده کمک 
به مجلس است؛ در نهايت بايد به راهکارهاي درستي برسيم و در 
آخر جلسات علني تشکيل دهيم تا طبق آيين نامه مخالف و موافق 
صحبللت کند.رئيللس مجلس بر همين اسللاس ضمن اعام پايان 
جلسلله مجلس زمان جلسلله علني بعدي پارلمان را سللاعت ۱۴ روز 
دوشنبه ۲۳ بهمن ماه اعام کرد و گفت: نوبت صبح روز ۲۳ بهمن 
به کميسلليون تلفيق اختصاص مي يابد که بر روي اين مسللائل کار 
کنند و البته هر وقت نياز به بررسي بيشتر باشد وقت بيشتري را به 

کميسيون تلفيق اختصاص مي دهيم.
به عوارض گمرکي واردات لوازم آرايشي اضافه شد ���

اما نمايندگان مجلس شللوراي اسللامي در ادامه رسيدگي به لايحه 
بودجه ۹۷ با افزايش ۱۰ درصدي به عوارض گمرکي براي واردات 
لوازم آرايشللي موافقت کردند.به گزارش ايسللنا، در جلسلله علني 
روزگذشته مجلس شوراي اسامي با پيشنهاد بهروز بنيادي نماينده 
مردم کاشمر مصوب شد ۱۰ درصد به عوارض گمرکي اعم از سود 
بازرگاني براي واردات لوازم آرايشللي افزوده شللود.اين مصوبه بند 
الحاقي به تبصره ۱۰ لايحه بودجه ۹۷ است.از ۲۲۰ نماينده حاضر 
در مجلس شوراي اسامي، ۱۵۰ راي موافق، ۴۱ راي مخالف و ۹ 

راي ممتنع به مصوبه فوق داده شد.
جريمه سربازان غائب مشخص شد ���

نمايندگان مجلس شللوراي اسللامي در ادامه رسلليدگي به بخش 
درآمدي لايحه بودجه ۹۷، با تصويب جدول جريمه سربازان غائب 
براي صدور کارت معافيت نظام وظيفه طبق سنوات گذشته عمل 
کرد.مجلس شوراي اسامي همچنين با تصويب مجلس به دولت 
اجازه داده شد، کليه مشمولان خدمت وظيفه عمومي که بيش از ۸ 
سللال غيبت دارند را با پرداخت جريمه معاف کند. تمام درآمدهاي 
حاصل از اعطاي معافيت هاي مشللمولان مذکور به حسللاب درآمد 
عمومي کشللور نزد خزانه داري کل واريز مي شود.براسللاس مصوبه 
مجلس، مشللمولان غائب زير ديپلم ۱۰۰ ميليون ريال،  مشللمولان 
غائب ديپلم ۱۵۰ ميليون ريال،  مشللمولان غائب فوق ديپلم ۲۰۰ 
ميليون ريال،  مشمولان غائب ليسانس ۲۵۰ ميليون ريال، مشمولان 
غائب فوق ليسللانس ۳۰۰ ميليون ريال،  مشللمولان غائب دکتراي 
عمومي علوم پزشکي ۳۵۰ ميليون ريال،  مشمولان غائب دکتراي 
تخصصي غير علوم پزشللکي ۴۰۰ ميليون ريال و  مشللمولان غائب 
دکتراي تخصصي رشللته هاي علوم پزشللکي و بالاتر ۵۰۰ ميليون 
ريال تعيين شد.براسللاس بند ۱ بند ب تبصره ۱۱، به ازاي هر سللال 
غيبت مازاد بر ۸ سللال،  ۱۰ درصد مبالغ جريمه پايه، اضافه و مدت 
غيبت بيش از ۶ ماه، يکسال محسوب مي شود.براساس مصوبه ديگر 
مجلس در بند ۲ بند ب تبصره ۱۱ مذکور براي مشللمولان متاهل 
۵ درصللد و بللراي مشللمولان داراي فرزند نيللز به ازاي هر فرزند ۵ 
درصد از مجموع مبلغ هزينه کسر مي شود.از ۲۱۹ نماينده حاضر در 
مجلس، ۱۲۵ راي موافق، ۷۲ راي مخالف و ۸ راي ممتنع به مصوبه 
فوق داده شد.نمايندگان مجلس در مصوبه اي تخفيف ۷۰ درصدي 
را براي خريد سربازي فرزندان مشمول افراد تحت پوشش کميته 
امداد و بهزيسللتي در نظر گرفتند.در جريان بررسللي جزئيات لايحه 
بودجلله در بخللش درآمدي بنللد ۵ تبصره ۱۱ اين لايحه را تصويب 
رساندند که براساس آن فرزندان مشمول افراد تحت پوشش کميته 
امداد خميني )ره( و سللازمان بهزيسللتي از ۷۰ درصد تخفيف بهره 
مند مي شوند. اين بند با ۱۵۴ راي موافق، ۱۴ راي مخالف و ۴ راي 
ممتنع از مجموع ۲۰۷ نماينده حاضر به تصويب رسيد.همچنين بند 

۴ تبصره ۱۱ لايحه بودجه در مورد تخفيف خريد سربازي فرزندان 
ايثارگللران که کميسلليون تلفيللق آن را از متن لايحه بودجه حذف 
کرده بود به تصويب نرسيد و با ۱۶۷ راي موافق، ۱۸ راي مخالف و 
۳ راي ممتنع از مجموع ۲۱۶ نماينده حاضر براي بررسي بيشتر به 
کميسيون تلفيق ارجاع شد.نمايندگان در ادامه بند »ه« تبصره ۱۱ 
لايحه بودجه را به تصويب رساندند که براساس آن نيروهاي مسلح 
مکلفند کمک هزينه مسکن کارکنان ساکن در خانه هاي سازماني 
را از حقوق ماهانه آنها کسللر و به حسللاب خزانه داري کل موضوع 

رديف ۱۶۰۱۸۴ جدول شماره ۵ اين قانون واريز کنند.
ش�روط مجل�س ب�راي بخش�ودگي ديرکرد پرداخ�ت جرايم  ���

رانندگي
نمايندگان مجلس همچنين در مصوبه اي مقرر کردند که اگر قبوض 
جرايم رانندگي تا پايان آذر ۹۷ پرداخت شود، جريمه ديرکرد ناشي از 
عدم پرداخت تا پايان سال ۹۶ بخشيده مي شود.نمايندگان مجلس 
در اداملله بررسللي جزئيات لايحلله بودجه ۹۷ در بخش درآمدي در 
جلسلله علنللي مجلللس ، بند »و« تبصللره ۱۱ را با ۱۵۳ راي موافق، 
۸ راي مخالللف و ۳ راي ممتنللع از مجمللوع ۲۰۵ نماينللده حاضر در 
مجلس به تصويب رسللاندند.بر اسللاس اين بند، در صورت پرداخت 
و تسويه  حساب قبوض جريمه هاي رانندگي توسط مالکان خودرو 
تللا پايللان آذرمللاه ۱۳۹۷، جريمه ديرکرد ناشللي از عدم پرداخت تا 
پايان سللال ۱۳۹۶ بخشلليده مي شللود. مبلغ وصولي از اين محل به 
حسللاب درآمد عمومي موضوع رديف ۱۵۰۱۲۳ جدول شللماره )۵( 
اين قانون واريز مي شللود.همچنين نمايندگان بند »ز« تبصره ۱۱ 
را بللا ۱۵۱ راي موافللق، ۲۳ راي مخالللف و ۵ راي ممتنع از مجموع 
۲۱۰ نماينللده حاضللر در مجلللس به تصويب رسللاندند. طبق اين 
مصوبه ماليات ناشي از تجديد ارزيابي دارايي هاي شرکت پشتيباني 
و نوسللازي هلي کوپترهاي ايران و قطعات موجود در انبارهاي اين 
شرکت به نرخ صفر محاسبه شده و منابع حاصل از تجديد ارزيابي 
به حسللاب افزايش سللرمايه دولت در اين شللرکت منظور مي شود.
بند الحاقي ۲ به تبصره ۱۱ نيز با ۱۵۶ راي موافق، ۱۰ راي مخالف 
و ۵ راي ممتنللع از مجمللوع ۲۰۸ نماينللده حاضللر در مجلس براي 
بررسللي بيشللتر به کميسيون تلفيق ارجاع داده شد.در اين بند آمده 
است که وزارتخانه هاي جهادکشاورزي و راه و شهرسازي مکلفند 
قيمللت کارشناسللي روز اراضي بالاتللر از يک هزار متر مربع دولتي 
شللهري و بالاتر از يک هکتار اراضي منابع طبيعي را، که از سللال 
۱۳۶۰ بلله اشللخاص حقيقللي و حقوقي واگللذار و دريافت کنندگان 
آن اقدامللي روي اراضللي انجللام نداده و يا بر خاف کاربري اراضي 
موصوف اقدام و يا متناسللب با اراضي مزبور در آن اعياني احداث 
ننموده اند، دريافت و به حسللاب درآمد عمومي نزد خزانه داري کل 
واريللز نمايند.ايللن بند ناظر به آن اسللت که اگر زميني از بيت المال 
در اختيار کسي باشد بايد برگردانده شده و يا مبلغش را به نرخ روز 

محاسبه کرده و برگرداند.
عوارض خروج از کشور براي سفرهاي زيارتي ثابت ماند ���

نمايندگان مجلس در مصوبه اي زائرين اربعين را از پرداخت عوارض 
خروج معاف کردند و مقرر کردند نرخ عوارض خروج براي سفرهاي 
زيارتللي بللدون تغيير بماند.به گزارش ايسللنا، نمايندگان مجلس در 
جريان بررسي جزئيات لايحه بودجه در بخش درآمدي بند الحاقي 
سه تبصره ۱۱ اين لايحه را به تصويب رساندند که براساس آن در 
سال ۹۷ عوارض خروج از کشور براي زائرين عتبات براساس قانون 
بودجه سال ۹۶ )۳۷۵۰۰ تومان هوايي و ۱۲۵۰۰ تومان زميني( اخذ 
مي شود.به موجب مصوبه مجلس، زائرين اربعين که از تاريخ ۳ مهر 
۹۷ تا ۲۲ آبان ۹۷ از مرزهاي زميني به مقصد کشور عراق از کشور 

خارج مي شوند از پرداخت عوارض خروج معاف هستند.

لاريجاني در صحن مجلس:

با دولت سر يارانه ها اختلاف داريم

کالاهاي بنجل همچنان وارد مي شود

پيام مديرعامل بيمۀ آرمان
 به مناسبت سالروز تأسيس اين شرکت 

عليرضللا بيانيللان مديرعامللل بيملله آرمللان در 
پيامي سللالروز تأسلليس اين شرکت را به کارکنان، 

سهامداران و ذي نفعان شرکت تبريک گفت. 
متن پيام به اين شللرح اسللت: فرارسيدن هيجدهم 
بهمن، ششللمين سللالروز تأسيس بيمۀ آرمان را که 
متقارن با ايام مبارک دهۀ فجر و جشن هاي سالگرد 
پيللروزي انقاب اسامي اسللت، به همه مديران و 
کارکنان عزيز، نمايندگان سختکوش، سهامداران 

و بيمه گذاران گرانقدر اين شرکت تبريک و تهنيت عرض مي نمايم. 
قطعاً اقدامات و دسللتاوردهاي شايسللته بيمۀ آرمان در خدمت رسللاني به مشللتريان و 
بيمه گذاران، نتيجه تاش، همدلي، همفکري و هم افزايي مديران و کارکنان متعهد 
و متخصص اين شرکت است و سالروز تأسيس بيمۀ آرمان بهانه اي است تا از تاش 
ها و مساعي تمامي همکاران عزيزم که براي رشد و توسعۀ اين شرکت از هيچ تاشي 

فروگذار نمي کنند، تشکر و قدرداني نمايم.
اينجانب از داشللتن همکاراني که در کمال صداقت و با تکيه بر پشللتکار و دانش فني 
و حرفه اي خود در مسللير رشللد و شللکوفايي و تحقق اهداف شللرکت و رضايت مندي 
مشللتريان، سللهامداران و ذينفعان حرکت مي کنند، بر خود مي بالم و ثمرۀ زحمات آنها 

را پاس مي دارم.
احسللاس امنيللت، اصلي ترين و بنيادي ترين نياز بشللر اسللت و يکللي از مطمئن ترين 
روش هاي احساس امنيت، بيمه است و اميدوارم بيمه آرمان با ايجاد خاقيت و نوآوري 
و ارائه محصولات و پوشش هاي بيمه اي مورد نياز مردم، مسير رشد و تعالي کشور را 

بيش از پيش هموار سازد. عليرضا بيانيان

تجليل و تکريم دکتر صادق از خانواده معظم شهداي بيمه دانا 
نايب رئيس هيات مديره و مدير عامل شرکت بيمه 
دانا در مراسم تجليل و تکريم خانواده معظم شهداي 
بيمه دانا، ظرفيت ها و توانايي هاي اين شرکت بزرگ 
بيمه اي را عاملي براي ادامه رشد و موفقيت آن در 

عرصه صنعت بيمه دانست. 
بلله گللزارش روزناملله تجللارت به نقللل از روابط 
عمومي بيملله دانللا، دکتر بيژن صادق روز ۱۶ بهمن 

ماه جاري در مراسم تجليل از خانواده معظم شهداي اين شرکت که در محل ساختمان 
سللعدي برگزار شللد، با گراميداشللت ايام خجسته و فرخنده دهه مبارک فجر و تکريم از 
مقام شامخ شهداي انقاب اسامي اظهار داشت: کليه دستاوردهاي سال هاي گذشته 
حاصل فداکاري ها، ايثار و از خود گذشتگي هاي افرادي است که براي پيروزي انقاب 

اسامي از خود مجاهدت هاي فراواني نشان دادند.
وي با اشاره به حفظ دستاوردهاي انقاب اسامي تأکيد کرد که بايد در انتقال ارزش ها 

و دستاوردهاي انقاب به نسل بعدي بيش از پيش عمل کنيم.
صادق در ادامه اضافه کرد: در اين سال ها اقدامات زيادي انجام شده که اميدواريم با توجه 
به ظرفيت ها و منابع مادي و معنوي فراواني که در جامعه داريم، بتوانيم به نحو مطلوب 

پاسخگوي نيازها و مطالبات عمومي مردم به ويژه خانواده معظم شهدا باشيم.
دکتر صادق با اشاره به خون هاي ريخته شده فراوان براي آبياري نهال انقاب اسامي و 
ديني که مسوولان بر گردن خانواده معظم شهدا دارند، تاکيد کرد: در اين ايام خجسته 
که به سالگرد پيروزي شکوهمند انقاب اسامي نزديک مي شويم، اميدواريم با تاش 
همگاني، صداقت و وجدان کاري بتوانيم بيش از پيش به مطالبات و نيازهاي خانواده 

معظم شهدا پاسخ درخور توجهي بدهيم.
مدير عامل بيمه دانا در بخش پاياني صحبت هاي خود، به ظرفيت ها و پتانسلليل هاي 
موجود در اين شرکت اشاره و ابراز اميدواري کرد: با افزايش نعمات و امکانات موجود، بهره 

مندي همکاران شرکت به ويژه خانواده معظم شهدا از اين امکانات بيشتر شود.
پيش از سللخنان دکتر صادق، عليرضا عاطفي معاون اداري و مالي بيمه دانا که خود 
از خانواده معظم شهداسللت، طي سللخناني ضمن خوشللامدگويي به همکاران ايام ا... 
دهه مبارک فجر را تبريک گفت، ابراز اميدواري کرد: ميراث گرانبهاي رسيده به اين 

خانواده هاي بزرگ به خوبي توسط آنها حفظ و به نسل بعدي منتقل شود.
در پايان مراسم از طرف دکتر صادق نايب رئيس هيات مديره و مديرعامل بيمه دانا به 

اعضاي خانواده معظم شهداي اين شرکت لوح هاي تقدير و هدايايي اعطا شد.

بيمه مرکزي تدابير لازم را به شرکت بيمه توسعه ابلاغ کرد
بيملله مرکزي  به منظور حل مشللکات تعدادي از 
نمايندگان شرکت بيمه توسعه که به دليل مباحث 
و مسائل مربوط به طلب و بدهي موفق به دريافت 
تسويه حساب از شرکت بيمه توسعه نشده اند تدابير 

لازم را اتخاذ نمود.
به گزارش روزنامه تجارت به نقل از اداره کل روابط 
عمومللي و امللور بين الملل بيملله مرکزي پيرو حل 

مشللکات نمايندگان شللرکت بيمه توسللعه، جلسات و مکاتبات متعددي با اين شرکت 
انجام و با دعوت از دو نفر نمايندگان بيمه توسللعه )به نمايندگي از سللاير نمايندگان( و 
مديران بيمه توسعه مسائل و مشکات نمايندگان مطرح و بررسي گرديد و تصميم هاي 

زير اتخاذ و به شرح زير به شرکت بيمه توسعه براي اجرا اباغ گرديد.
۱- بيمه توسللعه موظف اسللت تسللويه حسللاب لازم براي نمايندگان فاقد بدهي صادر 
و وثايللق و تضاميللن نماينللدگان را بللا توجلله به انقضاي پروانه فعاليت در اسللرع وقت 

عودت نمايد.
۲- بيمه توسعه حداکثر ظرف مدت ۱۵روز با اخذ موافقت هيات مديره راهکار اعمال 
حداکثللر مسللاعدت را بللراي اغمللاض از بدهي نمايندگان بدهللکار و راهکار تفاهم با 
نماينللدگان بسللتانکار را بررسللي و تعييللن نمايللد و گزارش آن را بللراي بيمه مرکزي 

ارسال کند.
۳- در صورت درخواسللت نمايندگان، شللرکت بيمه توسللعه موافقت خود را با انتقال 

پرتفوي وي به ساير شرکت هاي بيمه بامانع اعام نمايد.
۴- با توجه به مراجعه بيمه گذاران بيمه عمر به برخي نمايندگان شرکت بيمه توسعه 
مقرر شللد اطاعات بيمه گذاران بيمه عمر که تمايل به انتقال به بيمه نامه عمر خود 
به بيمه ايران دارند توسط بيمه توسعه از بيمه ايران اخذ و در سايت بيمه توسعه براي 

بيمه گذاران اطاع رساني گردد.
۵- موضوع مشللکات مالياتي نمايندگان مطرح و توضيحات مفصلي شللامل دلايل و 
عوامل مشللکات مالياتي نمايندگان، از جمله ماليات بر ارزش افزوده و نيز ماليات بر 
عملکرد مطرح و مشخص شد بخش عمده اي از مشکات مالياتي نمايندگان به عدم 
ايفاي تعهدات مالياتي آنها در سال هاي گذشته بر مي گردد که مقرر شد شرکت بيمه 
توسللعه ضمن ارائه راهنمايي هاي لازم به نمايندگان، حداکثر مسللاعدت لازم را براي 

حل مشکات آنها در حوزه مالياتي انجام دهد.

بيمه زندگي خاورميانه يک ساله شد
بيملله زندگللي خاورميانلله که ايده تأسلليس آن در 
سللال ۱۳۸۹ از سللوي دکتر پرويز عقيلي کرماني 
مطرح شد، با تاش هاي بسيار سرانجام در هفدهم 
بهمن ۱۳۹۵ پروانه فعاليت بيمه گري خود را از بيمه 

مرکزي جمهوري اسامي ايران دريافت کرد.
رويداد اولين سالگرد تأسيس بيمه زندگي خاورميانه 
شللانزدهم بهمن ماه، در سللالن همايش هاي هتل 

بزرگ ارم تهران برگزار شد.
اين رويداد با حضور مديران و همکاران و تعداد قابل توجهي از شبکه فروش نوپاي 
شللرکت سللاعت ۱۴:۱۵ دقيقه آغاز شللد. پس از پخش قرآن و سللرود ملي و اعام 
برنامه از طرف مجري، آقاي حسللن زاده مديرعامل شللرکت بيمه زندگي خاورميانه 
گفت: در سالي که پشت سر گذاشتيم بايد زيرساخت هاي شرکت را آماده مي کرديم. 
در روز افتتاح شللرکت تعداد پرسللنل شللرکت حتي به تعداد انگشللتان دو دست نبود 
و هيچ سللازماني شللکل نگرفته بود. نرم افزار بيمه گري شللرکت به همت و تاش 
عزيزان و همکاران بنده خريداري شللده و کار آن شللروع شللده بود اما هنوز خروجي 

ملموسي نداشت.
در سال گذشته با راهنمايي و حمايت هيأت محترم مديره و به ويژه رئيس محترم هيأت 
مديره جناب آقاي دکتر امين، بدون ايجاد هياهو و با آرامش کار خود را شروع کرديم. 
شللبکه فروش و سللازمان فروش شللرکت شکل گرفت و در حال تکامل است. امروز ما 
۱۰ مدير ارشللد فروش و بالغ بر ۱۲۰ نمايندگي زيرمجموعه در حال گسللترش فعاليت 

شرکت در نقاط مختلف کشور به ويژه در استان هاي هدف هستيم.
مللا در شللرکت بيملله زندگي خاورميانه اولين اصلي کلله تعريف کرديم، اصل صداقت 

است.
دومين اصل تعريف شده در شرکت اصل تمايز است. البته ما ادعا نداريم بلکه همين 
الان ما متمايز از ساير شرکت ها عمل مي کنيم. تمايز نياز به زيرساخت هايي دارد که 

بايد فراهم شللود. اولين و بزرگترين زيرسللاخت تمايز بيمه زندگي خاورميانه سيسللتم 
نرم افزاري بيمه گري آن خواهد بود.

پللس از وي آقللاي دکتللر محمدابراهيم امين رئيس هيأت مديره شللرکت بيمه زندگي 
خاورميانه در سللخناني با بيان مطالبي در مورد بازار بيمه هاي زندگي، مؤلفه هاي يک 
شللرکت بيمه قابل اعتماد را برشللمرد. وي گفت: مردم قبل از خريد هر بيمه نامه اي 
خصوصاً بيمه نامه هاي عمر و زندگي، به نسبت توانگري شرکت ها توجه کنند. شرکتي 
که نسبت توانگري اش بالاي ۱۵۰  باشد قابليت اعتماد بيشتري دارد. شرکتي که نسبت 
توانگري اش ۱۰۰ است يعني در نقطه سر به سر قرار دارد و البته شايد براي يک شرکت 
جنرال در رشللته هاي اتوموبيل و ... نسللبت بدي نباشللد ولي در قسمت بيمه هاي عمر و 

زندگي نسبت قابل اعتمادي نخواهد بود.
در ادامه نيز آقاي احمد سازگار، سرپرست معاونت فني و آقاي هومن صبوحي سرپرست 
معاونللت فنللاوري اطاعات و توسللعه بازار مطالبللي را در حوزه هاي فني و نرم افزاري 
بيان کردند و در انتهاي روي داد نيز از سلله نفر از نمايندگان برتر فروش در يک سللال 

اخير تقدير شد.
گزارش مشروح اين روي داد به زودي در وب سايت شرکت منتشر خواهد شد.

کسب 882 ميليارد تومان حق  بيمه توليدي در 10ماهه سال96 
حق  بيملله توليدي شللرکت بيمه  کوثللر در ۱۰ماهه 
سللال۹۶ بللا بهبللود ترکيب پرتفو بلله ۸۸۲ ميليارد 

تومان رسيد. 
به گزارش روزنامه تجارت به نقل از روابط عمومي و 
اعام رييس اداره برنامه ريزي شللرکت بيمه کوثر؛ 
اجراي سياسللت اصللاح ترکيب پرتفو در ۱۰ماهه 
سللال۹۶ موجب شللد سهم رشته شللخص ثالث و 

سرنشللين از ۶۱درصد به ۴۶درصد کاهش و سللهم بيمه هاي زندگي از ۱۳درصد به 
۱۹درصد افزايش يابد.

محسن آصفي گفت: در اين دوره رشته هاي مهندسي، مسئوليت، آتش سوزي و زندگي 
شرکت هر کدام  به ترتيب با رشد ۱۸۲، ۵۹، ۵۸ و ۵۸ درصد نسبت  به مدت مشابه سال 

گذشته بيشترين درصد رشد فروش را ميان ساير رشته ها داشته  است.
وي با بيان اينکه در مدت يادشده، شرکت ۵۹۵ميليارد تومان خسارت به بيمه گذاران 
پرداخت کرده اسللت، خاطرنشللان کرد: از کل خسللارت هاي پرداختي، سللهم رشللته 
شللخص ثالث و سرنشللين ۵۱درصد، سللهم بيمه درمان ۱۸درصد و سللهم بيمه هاي 

زندگي ۱۲درصد و نسبت خسارت بيمه کوثر در اين مدت ۶۷درصد بوده است.
رييس اداره برنامه ريزي شرکت با اشاره به اينکه ارتقاي جايگاه شرکت در صنعت بيمه و 
حفظ سطح يک توانگري مالي براي دومين سال متوالي، حاصل تاش تمامي حوزه هاي 
عملکردي سللتادي و اسللتاني بوده اسللت، افزود: وصول مطالبات، سرمايه گذاري هاي 
مناسب در بازارهاي زود بازده، مديريت ريسک و حرکت در راستاي برنامه هاي تدويني 

موجب تحقق اهداف و بودجه مصوب شده است.

استقبال گسترده از بيمه بدنه خودروهاي 
بالاي 140 ميليون تومان

بللا امير کهللن، مدير بيمه هاي اتومبيل بيمه "ما" و 
عضو سنديکاي بيمه گران ايران گفت: از زمان اباغ 
قانون جديد بيمه شللخص ثالث، يعني از ۲۹ حرداد 
ماه ۹۵ ، بيمه بدنه خودروهاي نامتعارف، موضوعيت 
يافت و آيين نامه آن در ۱۹ مهر ماه امسللال توسللط 
بيمه مرکزي به شللرکت هاي بيمه براي اجرا اباغ 
شده است.آقاي کهن مدير بيمه هاي اتومبيل بيمه 

"مللا" در گفللت و گللو بللا دنياي خودرو به اين نکته اشللاره کرد که دارندگان خودروهاي 
نامتعارف اين نکته را بدانند که تمام خسارت وارده را از محل بيمه نامه شخص ثالث 
مقصللر حادثلله نمي توانند دريافت کنند و بهتر اسللت نسللبت بلله بيمه بدنه خودرو خود 

اقدام کنند.
نقل قول هايي از طرف بيمه مرکزي درباره اجباري بودن بيمه بدنه خودرهاي نامتعارف 
-همان خودرهايي که بر پايه نصف قيمت ديه بالاي ۱۴۰ ميليون تومان قيمت دارند- 

امري الزامي است. آيا واقعا اينطور است؟
قبل از هرچيز بايد بگويم اگر قرار باشد که بيمه بدنه خودروهاي نامتعارف الزامي باشد، 
بايد براي آن مصوبه قانوني وجود داشته باشد. در واقع بيمه بدنه ذاتا از خانواده بيمه هاي 

اختياري است و توصيه بيمه مرکزي اين است که دارندگان خودروهاي نامتعارف اين 
کار را انجللام دهنللد. موضللوع بيملله بدنه در خودروهاي نامتعارف از زمان اباغ قانون 
جديد بيمه شخص ثالث، يعني از ۲۹ خرداد ماه ۹۵ موضوعيت يافت و براي تشريح 
اين موضوع قانونگذار بايد آيين نامه آن را آماده مي کرد و آيين نامه هم در ۱۹ مهرماه 
امسال توسط بيمه مرکزي به شرکت هاي بيمه براي اجرا اباغ شد. طبق اين آيين 
نامه بيمه بدنه خودروهاي خاص و نامتعارف اجباري نيسللت و الزامي براي آن وجود 
ندارد، اما نهاد ناظر توصيه مي کند که افرادي که خودروهاي نامتعارف دارند بيمه بدنه 
خودرو را انجام دهند. ضمن اينکه در قانون جديد بيمه شخص ثالث، موضوع بحث 
بيمه مسللئوليت افراد نسللبت به خودروهاي نامتعارف نسبت به اتومبيل هاي متعارف 
حل شده است. اتومبيل نامتعارف اتومبيلي است که قيمت آن نصف ديه سال باشد و با 
توجه به نرخ ديه ۲۸۰ ميليون توماني امسال، قيمت متعارف يک اتومبيل۱۴۰ميليون 
تومان است و بالاتر از آن خودروي نامتعارف است. در واقع اگر به خودرويي که ارزش 
آن بيش از ۱۴۰ ميليون تومان باشللد خسللارت ببيند، به نسللبت آن خسارت مسئوليت 
است و دارندگان اين خودورها بايد براي جبران خسارت بيمه بدنه خريداري کنند و 

در غيراين صورت مسئوليت خسارت به عهده خودشان است.
با وجود اختياري بودن اين بيمه، اما توصيه شما به دارندگان خودروهاي نامتعارف  ���

چيست؟
توصيه من اين اسللت افرادي که داراي خودروهاي نامتعارف هسللتند براي اينکه در 
حوادث رانندگي که زيان ديده واقع مي شوند، بتوانند حق و حقوق خود را بگيرند حتما 
بيمه بدنه را تهيه کنند. طبق بخشنامه دستورالعمل نحوه تعيين خسارت و ماده ۸ قانون 
بيمه اجباري خسللارات وارد شللده به شللخص ثالث در اثر حوادث ناشللي از وسايل نقليه 
اباغ شللده، خسللارت خود را دريافت کنند. در واقع خسللارت بدنه خودروي نامتعارف تا 
مبلغ ۱۴۰ ميليون تومان محاسبه مي شود و بيشتر از آن بر عهده دارندگان اين خودروها 
است. بنابراين دارندگان خودروهاي نامتعارف اين نکته را بايد بدانند که تمام خسارت 
وارده را از محل بيمه نامه شخص ثالث مقصر حادثه نمي توانند دريافت کنند و به اين 

نتيجه خواهند رسيد که نسبت به بيمه بدنه خودرو خود اقدام مي کنند.
آيا با اجراي اين آيين نامه ميزان مراجعه دارندگان اين خودروها به شرکت بيمه  ���

شما افزايش يافته است؟
بله. در همين چند ماه از اباغ اين آيين نامه گذشته است بيش از ۳۰ درصد بيمه بدنه 
اين خودروها افزايش يافته اسللت. به دليل اينکه مردم آگاه شللدند که اگر خودروي 
نامتعارف انها آسلليب ببيند ، نمي تواننند خسللارات خود را کامل از بيمه شللخص ثالث 
دريافت کنند براي همين با تهيه بيمه بدنه به راحتي مي توانند مازاد خسللارت خود را 

دريافت کنند.
آقاي کهن چه عواملي در تعين نرخ بيمه بدنه توسط شرکت تاثيرگذار است؟ ���

نرخ و تعرفه پايه بيمه بدنه در شللرکت هاي مختلف متفاوت اسللت. عاوه بر آن نحوه 
رانندگي مالک خودرو، سوابق عدم خسارت و حتي سوابق عدم خسارت بيمه شخص 
ثالث هم براي محاسللبه بيمه بدنه در نظر گرفته مي شللود. در واقع شللرکت هاي بيمه 
به نوعي مالک خودرو را هويت سللنجي مي کنند. اما ميانگين آنچه در صنعت بيمه در 
حال حاضر وجود دارد، حدود ۱/۳ درصد سللرمايه خودروهاي غير متعارف،  حق بيمه 

بدنه محسوب مي شود.
بيمه بدنه علاوه بر خسارت تصادف، شامل چه چيزهاي ديگري مي شود؟ ���

بيمه بدنه تنها شامل تصادف نيست بلکه شکستن شيشه،  پاشيده شدن مواد اسيدي، 
سيل، زلزله، آتش سوزي هم شامل بيمه بدنه مي شود. بيمه اين موارد جزء دغدغه هاي 
امللروزي مللردم اسللت و مردم با پرداخت درصدي مي تواننللد در کنار بيمه بدنه خودرو 
هملله ايللن دغدغه هللاي خود را برطرف کنند و شللرکت هاي بيمه با دريافت حق بيمه 
بدنه اين موارد آنها را تحت پوشللش بيمه بدنه قرار دهند. به عنوان مثال اگر در زلزله 
خودرويي زيرآوار بماند و بيمه بدنه داشللته باشللد، مالک خودرو مي تواند خسللارت خود 

را دريافت کند.
به عنوان آخرين پرسش؛ چند درصد پرداخت بيمه بدنه توسط شرکت شما براي  ���

تصادف خودروهاي نامتعارف است؟
اين دسته از خودروهاي سيستم هاي ايمني و هشداردهنده بسيار پيشرفته اي دارند تا 
حدي که يک راننده حين رانندگي ايمني نسللبتا خوبي دارد. به همين دليل هم زماني 
که اين خودروها تصادف مي کنند يا زيان مي بينند، به ندرت در بروز حادثه نقش دارند. 
بنابراين خروجي خسللارت اين دسللته از خودروها براي شللرکت هاي بيمه منطقي است 
و اگر اين خودروها در تعداد بالايي بيمه شللوند براي شللرکت ها سللود آور اسللت. ضمن 
اينکه کاهش نرخ پايه و افزايش تعداد و ايمني بودن اين خودروها باعث مي شللود تا 
شللرکت هاي بيمه به طور معمول پرداخت زير ۵۰ درصد خسللارت بيمه اين گروه از 

خودروها را تجربه کنند.

اخبار بیمه


